
Z A P I S H K

sa jedariaeste zajednicke sjednice Vijeca Skupštine opštine Ba- 
nja Luka, održane 23. novembra 1967. godine.

Sjednica je pocela u 8,45 sati u Velikoj sali L0ma 
kulture. л

Predsjedava predsjednik SO-e Babic Zivko.
Zapisnik vodi radnik S6-e Alagic Ibro.
Prisutno 67» otsutno 32 odbornika.
ftisu najavili otsustvo: Gvozden Niko, Ibrahimbego- 

vić Dževad, Josipović Perdo, Koprivica Bosko, Korica Djuro, Pi- 
šteljić dr. Dušan, Plavcić Milorad, Badman Pejo, Zec Marko, An- 
tić Mirko, Duvnjak Btojan, Pilipović Safet, Kecman^rago, Man- 
dić Vukašin^ Miladinović Milenko, Popović ^ilorad,'Puljić ^таgo, 
Hojc Vera, Sukalo Bogoljub, Vukolić ^tevan.

Naiavili otsustvo: Bilić Mile, Lazić Krstan, Lučić 
Torao, Sabljić Dobtivoje, Djordjević Slobodan, Kovacević Bade, 
Osmancević Babahudin, Sabl^ić Žarko, Bavić Milivoje, Vukić An- 
te, Zeba Vlađo, Jovetić Bozidar.

Pošto je utvrdjen progisani kvorura, pretsjedavaju- 
ći konstatuje da sjeđnica raoše poceti.

Pretsjednik B^bić Živko održao je kraći posm€tni go- 
vor, posvećen uspomeni na Maglajliju Husu - predsjednika Opstin- 
skog suda. Prisutni su minutom ćutanja odali posmrtnu poštu po- 
kojniku.

D N E V N I  R E D :
1. Rezmatranje^informacije o stanju i problemima za- 

štite od požara na podrućju opštine,
2. Razmatranje informacije o realizaciji sredstava 

mjesnog šamodoprinosa,
3. Razmatranje informacije o izvršenoj inspekcijskoj 

kontroli u privatnom sektoru od 1.1. do 15.9.1967. 
godine,

4. Razmatranje informacije o nedozvoljenoj trgovini 
na području opštine,

(/5.) Prijedlog zaključka o stanju i potrebnima mjera- 
'' ma u oblasti privrede,

6. Priiedlog Odluke o ođredjivanju područja osnovnih 
škola,

7. Prijedlog zaključka o davanju saglasnosti na pre- 
nos prava osnivača Medicinske, Poljoprivredne, Uči- 
teljske i Upravne škole u Banjaluci sa SRBiH na 
opštinu Banjaluka,

8. Prijeđlog zaključka o potvrdjivanju Btatuta Mjes- 
ne zajednice Bočac.
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9. Razmatranje informacije o problemima smještaja 
i opreme mjesnih ureda.

Dnevni red jednoglasno je usvojen.
Po tačci 1 - Informacija o stanju i problemima zaštite 

od požara na području opštine - izvještilac je Sade Daja ( u 
priiogu).

Verem Ahmet - je govorio o zaključcima i istakao 
potrebu da budu još konkretniji, naročito oni koji se odnose 
na sredstva koja bi SG trebala da izdvoji. Predlaže da tačka 1. 
formuliše tako, da SO oreko poslanika interveniše za donošenje 
novih zakonskih propisa iz oblasti zagtite od požara.

Po tačci 2. zalaže se da se/ia budžeta daju sred- 
stva, da se vidi koliko ih treba, te da se riješi što je mogu- 
če prije problem vatrogasne službe. Trebalo bi nači rješenje i 
za financiranje dobrovoljnih vatrogasnih društava. Po tačci 4 
traži da se ođredi rok, ako se ne ođred tok, da se odmah pre- 
dje na izgradnju rampe za utovar i istovar lakozapaljivih i ek- 
splozivnih materijala. Po 8. tačci da u roku od Зо dana po do- 
nošenju zaključaka, radne organizacije donesu pravilnike o zaš- 
titi od požara. letiče da u zaključcima nema ništa o lož ulju, 
što je veliki problem, s obzirom da se ne poštuju postoječi 
propisi.

Dervišič Namik (Diskusija u prilogu).
Pjanič Mahmut - položaj moje organizacije je deli- 

katan. Po propisima moramo poduzeti đrastičnije mjere, u radu 
nailazimo na otpore, sukobe, objektivne poteškoče. Ponegdje 
smo nešto morali i tolerisati. Da smo zabranili »utovar i isto- 
var na rampi n Vrbanji došli bi u sukob s Vojnom poštom. Ako 
donesemo akt o zabrani rada kako če se armija snabđjevati, shva- 
tamo potrebe armije, ali ta rampa je velika, latentna opasnost.
U opasnim slučajevima mora se nači izlaz. ttCeluloza,# se nalazi 
u objektivnim teškočama, »ddjeni su mnogi razgovori. U slučaju 
požara, nemoguča je brza intervencija, mora se doči fabrici iza 
ledja od^Vrbanje. Založio se za formiranje civilne zaštite i 
protivpožarne zaštite u privrednim organizacijaraa. Istakao jako 
lošu starosnu i stručnu strukturu vatrogasada, to su mahom lju- 
di u godinama, iscrpljeni i nestručni. Velik je problem i nedo- 
statak materijalnih sredstava, tehnička neopremljenost. Trebamo 
zabšti*iti odgovornost (doči čerao konkretno u sukob). Predlažemo 
da SO formira komisiju koja bi prouČila mogučnost integracije i 
donijela prijedlog, ispitali sve mogučnosti (dobrovoljnđ, profe- 
sionalna vatrogasna društva kao i u radnim organizacijama). Od- 
govornost se mora tražiti!.

Balič Fuad - Dom kulture jš zgrada od 5#ooo m2, nema 
interne propise o pozaru, nema portirske službe. Zgrada vrijedi 
milijarđu dinara, u njoj su stvari od neprocjenjive vrijednosti, 
Biblioteka, Galerija itd. Мога^егао nekima otkazati gostoprimst- 
vo u Viječnici zbog pušenja. Električne instalacije su predratne,



profil malen, stanje je alarmantno. Ulazi su nezakljucani, U 
situaciji smo da od SO trašimo zabranu rada nekih institucija.
U suterenu se nalaze privatni stanovi. Muzicka škola nema sred- 
stava za portira, trebala bi SO dati rok za postavljanje. Šta 
ko mora imati nek obezbjedi.

Višekruna Vaso - Kolika je opasnost od bifea?
Balic ffuad “ Bife se podredjuje režimu koji je pro- 

pisala komisija (prije 7 godina), koja se tad ogradila od elek- 
tričnih instalacija homa kulture. Zarajena instalacija je skupa.

U bifeu se pusi u pepeljararaa, opasnost je Vijećnica!
Grbić Mjlan - Uije mi jasno, da kao odbornik pravira 

red u tudjoj kući. Da Ti su organi ti koji raogu da sprovode pro- 
pise koji postoje? Poduzeti treba konkretne mjere.

Petković Bo.jan - ^redstva iz budžeta za 19§7. data 
vatrogasnoj sTu^UTsu^vrTo mala, ne pokrivaju ni najnužnija^ 
sredstva. heodložno treba naći rješenje, te donijeti dugoročni 
raspored realizacije. U 1967. godini vatrogasnci su dobili 64 
miliona starih dinara, za Bcfmekalno funkcionisanje treba 9o mi- 
liona, te je j&juffi za redovne rashode, пв investicije. Od dobi- 
jenih 64 miliona - 61 milion otpada na lične dohotke, ostatak 
od 2,7 miliona otpada na raaterijalne rashode, šta se tim može? 
Ističem ovaj problem jer nije nadjeno ni polovično rješenje, da 
se obezbjedi onaj minimum potreba. 34 vatrogasca sa-d radi u 3 
smjene, naći rjesenje da se više zaposl i da iraaju prostorije - 
dom, garažu, zatim uslužni servis, u kome bi radili ked su slo- 
bodni. Bervis bi bio izven sredstava, bio bi manji pritisak na 
budžet.^Podržava prijedlog P.janića o formiranju komisije. Dom 
za stručno obrazovanje je dugoročno rješenje. Integraciji treba 
dati podršku. Treba po,jačati stepen preventive. 1‘ehnologija je 
na visokom nivou a sluzba je ostala ista, slaba materijalna sred- 
stva a i х stručno se nije napredovalo. Slaba je preventiva, vo- 
zila takodjer. Treba stvoriti efikasnu jedinicu, osposobiti je 
tehnički. Dobrovoljna vatrogasna društva i teritorijalna i indu- 
striska doborovoljna društva iskoristili za preventivnu zaštitu. 
Ostvariti šire kriterije preventive.

Cerić Osman - rredlaže da se ova materija skine s 
dnevnog reda, i formira koraisija. Zaključci su uopšteni, ima 
mnogo problema. Treba sve da bude konkretno, vidjeti šta može 
uraditi i koliko može dati privreda, koliko se može dati iz bu- 
džeta SO. Raditi na poboljšanju tehničke oprerae.

Šola.ia Jefto - ne treba ovu materiju skidati s dnev- 
nog reda. Informaci.ja uoozorava i obavezuje da se mobilišemo 
za veću preventivu. Rije akcent na privredi, sve radne organiza- 
cije treba da razmotre ovo stanje, požar može izbiti i u školi. 
Radnički savjet^treba da razmotre ovo stanje. Tačka 5. Zaključaka 
o smještaju eksploziva u skladište, treba hitno rješiti. Da кш- 
¥ШХХЊ intervenišemo kao vlast, koristiti elemente vlasti. Pred- 
laže integraciju. Treba ugasiti vatru na Laušu barake (u^kojima 
su smješte^'socijalni problemi) udaljene su Зоо-4оо m. Požari na 
smetljištu su česti.

-  3  -
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Zivko

i‘rdb'a
- Jednodušni smo u organizaciji protiv- 

Ha idemo na sprovođjenje stavova, da vi- 
kakva su sredstva, Re smijemo bacati od- 

druge. Taman posla da BO bude odgovorna 
nekih radnih organizacija su pretrpani (бак 
za gašenje) treba organizovati dežurstvo, za- 

seminare iz ove oblasti je slabo interesovanje, neo- 
Štampa treba da istakne probleme protivpožarne zaštite,

Babic
požame zaštite* 
dimo kako radi služba, 
govornost s jeđnih na 
za sve. Magacfni 
zatrpani aparati 
štitu. Za 
d*ziv.

Inrvi

ali ne da daje detalje za pojedina radneorganizacije (da se 
ne provocira). Predležio bih da razgranicimo svako svoje poslo- 
ve. Informacija ima nedostatak što ne kaže šta treba sve uradi- 
ti. Usvojimo zakljucke privremeno. Založimo se za preventivu, 
upoznajmo odgovorne u radnim organizacijama. Bez obzira na sred- 

, stva mjere se moraju provoditi, ne možemo davati rokove. hokovi 
f* su p»ošli. Tredlaže 1) da se u izbornim jedinicama za petnaestate 
dana,_(zainteresovanim procita iniormacija i da se gvi di Šta 

“ aniHmlsle poduzeti) 2) i da službe poduzmu m.iere u radnim organi- 
zacijama na uvježbavanju ekipa za gašenje požara, 3) da se po- 

Laioštre mjere nacfzora i orimjene zakonske sankcije orema radnim 
organizacijama i pojedincima (duznost je primjenjiva’ti zakon. 
fVrgiti službu, bez điskusije) 4) ^savjet za unutrašnje poslove 
Itreba da razradi mjere koje ce SO poduzeti. Šta se predlaže, ko- 
^Ја sredstva, napraviti minimalni i maksimalni plan, zahtjev za 
budžet. Za servis vidjeti kakvi su uslovi 5) °avjet bi trebao 
da izradi dopunsku informaciju za jednan mjesec.

Pirolic Meho - Moje lične impresije su da su poža- 
ri u Jugoslaviji dobili političke dimenzije. Problem je^naras- 
tao, tu se oče:uju mjere i saveznih organa. Вуако je lično od- 
govoran. Informacija je očigledno dobro došla, to je tekuča infor- 
macija - trebalo bi da je konkretnija. SUP-u dati puna ovlašte- 
nja. U privredi su velike zalihe, treba poduzeti veče mjere za- 
štite. Cuvari жж su bogalji, pjani, vatrogasac spđaa, puši, tre- 
ba promijeniti sastav. U "^rajini11 je lošije stanje gego što 
se navodi u informaciji. Požari su akt ljudske neodgovornosti 
i nesavjesti. Silno če nam koristiti politička akcija SK i SSRh. 
Bojira se da mi kao graditelji ne zapalirao Viskozu. ‘1‘ražiti da 
se poduzmu mjere zastite. Savjet treba da predloži konkretne 
rajere da na slijedečoj sjednici imamo konkretizirano stanje. 
Mogučnosti za požar su otvorene. Poduzeti sasvim konkretne mje- 
re i odrediti prilaz problemima - stručne prijedloge.

Međo.ievič Marko - Pređlaže da se tačka 1 zaključaka 
modificira tako da se Зи preporučuje da iM оже oblasti donese 
odluku ili neki norraativni akt. Provesti konkretne zaključke 
kroz normativni akt, regulisati prekršajne odredbe. Treba рго- 
vesti tvrdji postupak i raetod.

Ja.ičevič Ivica - U mmjerenju sam da je ovo važna i 
ozbiljna tema, ne treba je skidati s dnevnog reda., Organ SO i 
SUP-a trebaju pođuzeti mjere protivpožarne mjere, preventivne 
mjere. r,Celulozi” je onemogučen prilaz, ko treba da snosi pos- 
ljedice, da se poduzrau mjere, i što prije riješi pitanje prolaza. 
haša sporost je loša stvar. Potreban je dugoročni rad. Treba



vidjeti koji nam propisi fale i k^kvi. Табка 6. je nejasna ne 
vidi se da li bi vatrogasci davali usluge.

Davidovic J o v o Kakva zaštita Banjaluci treba?
Niz puta pisali smo organima šta da se poduzme. Ne slaže se 
sa konstatacijom da se ne zna šta se ћобе. Šta nam treba sve 
konkretno - vrsta i vrijeđnost (ljestve, cistena itd), smo na- 
veli. Ako se misli na protivpožarnu zaštitm treba stvoriti us- 
love za sraještaj ljudstva i materijala. Od 36 vatrogasaca, 8 
ljudi obezbjedjuje Banjaluku u jednoj smjeni! Ako bi izbila 
dva požara u isto vrijeme, samo bi se jedan mogao gasiti. Sla- 
že se da se formira homisija koja bi našla izlaz. Još 1965* go- 
dine donešeni su zakljucci za ljestve i izgradnju doma, ali na 
tome se stalo. л

. ♦ /* . i Л /  . 4 4 J v / .  J  ГШ јЛ ,  j . Лi* V ‘ ‘
Babiđ Zivko' - je formulisao zakljucke:
1. da se u rađnim organizacijama za 15 dana proči- 

ta (inforraacija, da se svi upoznaju sa probleraatikom,
2. Clanovi Bavjeta za unutrašnje poslove da odu u 

radne organizacije i vide kojfc sd mjere mogu poduzeti na zašti- 
ti od pozara,

3. da nadležne službe poduzmu mjere u radnim orga- 
nizacijaraa na uvješbavanju ekipa za gašenje požara,

4. pnoštriti mjere nadzora i primjene zakonskih san- 
kcija prema radnim organizacijama i pojedinciraa

5. Savjetu sd nalaže da donese konkretne zaključke 
iz ove oblasti.

Zaključci su jednoglasno usvojeni.
Po 2. tačci Razmatranje inforrnacije o realizaciji 

sredstava mjesnog samodoprinosa izvjestilac je
Ibrahimbegovič Ćamil - Da was ne zanaram stvariaa 

navedenira u informaciji govoriču nešto o osnovnim problemima 
školi u Rudarskoj, u Debeljacima, rebalansu budžeta i Školi za 
radnička zanimanja, koja bi trebala da je u izgradnji, odugov- 
lačilo ве, trebalo bi nekog pozvati na odgovornost. Dug je put 
do početka gradnje, imovinsko-pravna pitanja su bila neriješe- 
na, projekat je mjenjan itd. Mislira da nije trebalo insistifca- 
ti da ova škola bude locirana kod Tehničke škole, mogla se lo- 
cirati na Kupusištu. i>ad srao u situaciji da railicijom raoramo 
štititi kopanje teraelja zgrade. Ako zakeHnimo s izgrađnjom i 
ove godine, otpašče zajam Republike. Na poslovima oko samodopri- 
nosa radi samo jedno lice i to pored svojih redovnih poslova, 
trebalo bi još jedno lice. Za izgradnju škole u Rudarskoj nema 
dovoljno para za početak radova. Težak je položaj škole u Debe- 
ljacima, 65 učenika a jedna učionica, nastava u 4 smjene. U 
prolječe počeče se sa izgraclnjom .Predlaže da se u cijelosti us- 
voji prijedlog sredstava iz rebalansa. Mnoge škole nemaju »ade, 
klozeta, gromobrana•
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Peoinovic Drago - Od predviđjenih 15 miliona za poprav- 

ku zgrade skole u Piskavicit spalo se na lo miliona. Treba urediti 
krov, fasadu, izvršiti dtftažu terena, otvoreno je pitanje vode i 
klozeta. Dužnost mi je kao radniku te škole od 723 učenika da nas 
upoznam sa stanjem. Djaci piju vodu iz susjednih bunara, koje ni 
vlasnici ne koriste, klozeti su dotrajali. Treba nam milion, mi- 
lion i po da to uredimo. Po zakonu o osnovnoj školi mora se ima- 
ti voda i klozet. Traži da se školi u Piskavici da milion dina- 
ra iz budžeta ili rebalanea, kako bi se mogao izgraditi hidrofor.

Šola.ja Jgfto • Prihodi od goljoprivrede ne ulaze u samo- 
doprinos (strana 2.) Kako da ti znacajni prihodi ne idu?

Kašl.ievic Mjrko - Šta je s^koncepcij om izgradnje škole 
u Zalužanima? Žborovi birača u Zalužanima su odlučili da se ne 
gradi škola u Dervišima več u Zalužanima.

Ličina Kadmila - Več nekoliko godina se priča te zbo- 
rovi birača ovo *fce ono. Tpeba hitno proširiti školu f,Goran Ko- 
vačič". Budžak raste iz dana u dan. Mali je učionički prostor.
Ima mnogo djece. Na ̂ aebarcilje đonesena odluka da se daju sred- 
stva za proširenje škole "Goran Kovačič11. Ivarod je za to, Odjed- 
nom se priča o proširenju škole u Zalužanima za 5o kuča škola.
U Budžaku ima 6 učionica, to nije uopšte škola. -̂ reba sve detalj- 
no ispitati, ne rješavati odborničkim vezama i ubjedjivanjem. Na 
Pilani ie nova škola, djece nema. Tame se tfije - neče ni graditi 
kuče!. Skole treba graditi na pedagoškira orincipima, 4oo m udalje- 
nosti *do|škole. Ško1 a treba da je u naselju. Kad se prave škole, 
da se pravi sve što treba. Nek se sve razmotri.

Babič Živko - Sem izgradnje škole u ^tričičima kasni se 
sa izgradnjom škola. Normalno je da usvojimo komoletan prograra 
izgradnje, da se odrede prioriteti, i to da se zna koje čemo 
škole graditi, da imamo rješene projekte, lokaćije, imevinsko- 
pravne stvari. Sadašnjim stanjem nisrao i ne možemo biti zadovo- 
ljni. Škola za radnička zanimanja počeče da se gradi ali kad?
Sve se nešto oteže, zapliče. Glasamo za nešto, a nema projekta, 
dokusmentacije. Službe i organi treba da predlaže kompletan pro- 
gram realizacije samodoprinosa do kraja. D0gii дто d0 toga da nam 
stv*ri kasne, nema korodinacije službi, to su korapleksni poslovi, 
vlada nervoza, službe imaju suviše kratko vrijerae za rad. Odgovor- 
nost postoji, ali to nije jedini razlog o*akvog stanja. Dosta je 
i uradjeno. Predložio je:

1. da se informacija prirai znanju i ovdje što je rečeno,
2. Služba i savjet da požure izgradnju škola,
3. da se napravi program izgradnje u duhu referenduma.
Senič R^nko - Kvantitet škole za radnička zanimanja zađo- 

voljava ali ne I lcvalitet. Zašto se nije počelo sa izgradnjom? 
Zašto lokacija mora biti kod Tehničke škole. Barem da udarimo te- 
melje pa da aobijemo republički kredit.

Babič Živko - Prethođna pitanja zapetljavaju.
Rončevič Vlado - Sud je dao privremenu dozvolu za izgrad- 

nju škole. Milicija če štititi gradnju, odnosno kopanje temelja.



Ba,iri6 Bmger - izgradnju je potrebno ubrzati radi kredi- 
ta. "Krajina" već pravi elemente. Prate^i troškovi izgradnje su 
oko 2oo miliona.

Ceric Osman - Urbanisticki zavod redi računa o ekonoms- 
kim mogučnostima. Pazi sd da se prođje bez rušenja. U slučaju 
ove škole projekt je veći pa se ne uklapa u lokaciju. Niko nema ш 
moći da ruši. Na bazi zahtjeva sve je radjeno.

Fail Ivica - Predlaže komisiju da sve ispita, Predsjednik 
nek je imenuje.

Diankić Fikret - je protiv formiranja komisije. Prošle 
godine formirana je komisija za kontrolu utroška samodoprinosa, 
koja je dužna da daje izvještaje svakih 6 mjeseci. Nećemo komi- 
siju na komisiju. Nije mnogo uradjeno ima i opravdanja. Za godi- 
nu i po srao platili 1/3 samodoprinosa. Realizacija je zapela. 
Emotivan sam, čini mi se da je lakše bilo izglasati i ubrati ne- 
go realizovati. Određjene računice su prezentirane ^aboru, gla- 
salo se za, SO je trebala da određi orioritete, nismo ih odredili. 
I financiski plan je naša# grešk^, Da li možemo realizovati plan. 
Kako ćemo do кгаја realizovati? Od cijene projekta 12 nagura se 
na 24 miliona, može li projektant odgovarati za to? Nijedan ka- 
pitalni program nije ostvaren, sem u ^tričićima. ^ihhronizacija 
me kao gradjanina se ne tiče, nek se stručne službe psoganjaju. 
Savjet za obrazovanje treba da ganja. Ko je u SC zadužen za samo- 
doprinos. Daj*te Enveru pomoć, jednog, dvojicu. Što je tu je. 
Predlaže da se daju prioriteti po objektima. Da se onima u Zalu- 
žanima ođgovori na pitanja. 0 rebalansu se n^ bih složio. Pavi- 
ćif tamo т!»јд hara epidemija tifusa jer nema vode. a sekundar- 
ne se stvari rješavaju rebalansom. hsfctjnček. Zadužimo sekretara 
da nas obavjesti o neriješenim pitanjima. Službe i komisija za 
praćenje samodoprinosa su u zakašnjenju, za iduću sjednicu da se 
daju odgovori na otvorena pitanja, da što prije Eavod za društve- 
ni razvoj i služba izadju s prijedlogom programa prioriteta.

Zenić Dobrivoje - Kad se išlo na referendum znalo se šta 
fali, obrazloženo je biračima kao čvrst glan. Poslije 2. godine, 
se ne zna šta će se raditi. Kad nešto kazemo da se tog i držimo. 
Sad ispada da ne znamo ništa. Neko treba da oggovara.

D.iubo Kefik- D0dje mi da sam sebi kažem da ne dolazim 
na sjednice. Šlužba sama radi sve, sama i zapetljava. Mi plaća- 
mo školu a ne stanove. Ima tu naštimavanja. 'i'reba oformiti komi- 
siju da sve ispita.

Markić Anto - Kad smo išli na refer-endum kleli smo se o 
da ćemo se đržati prograraa, nagovarali smo ubjedjivali jedni dru- 
ge. 3ad se mjenja svake godine. Citam Ustav i pitam se može li 
lli ne može. Mi не galamimo ovdje. fih 2oo miliona za rušenje 
zgrada moglo je da posluži za izgradnju škole u Zelencima. Gu- 
bim povjerenja u te službe. Obrazi nisu djonovi. ^a se ispune 
obecanja. Ne može đa jedno radimo a drugo da govorimo. Nema više 
ođlaganja, sve da odlažemo. Nemam povjerenja da će se to iduće 
godine uraditi.
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Ali.ja Litrić - Ubbanisticki zavod je dao urbanističko 
rješenje za skolu. Morao sarn resoektovati stručno mišljenje.

Begovic Sulio - pitanje je projekta, da li se mogao na- 
ći pogodanV koji se uklapa u lokaciju.

Ivanić Jovo - Da se odredi da li je nešto skuplje, nije 
potrebna strucnost.

Memić Riđvan - SO je dala u nađležnost Savjetu da izra- 
di dinamiku izgradnfe do 197o. Sav.jet je sve uradio, ali osro ni- 
kako da dođje na dnevni red. Stalno se skida s dnevnog reda.
Što se tice lokacije za školu poslušali smo Urbanistički zavod, to 
treba da bude urbana cjelina. Komisija za oraćenje samodoprinosa 
nije radila.

Babić Živko - Živio sam u uvjerenju da postoji dinamika 
izgradnje. Da odgovara i predsjednik i onaj ko je to malo bolje 
znao. Komisija za praćenje samodoprinosa treba da predje sve ma- 
terijale, sve od Savjeta, Komisija. Ima li dinamika ili ne? Sek- 
retar treba da usklađi službe da vidimo na čemu smo, da se da 
mišljenje. Da raščlanimo koliko je ko išao u kompetencijama.

Višekruna Vaso - Da li smo mjerodavni da mjenjamo nam-
jenu?

Aleksić Bpgdan - Produženje zgrade za 4 m izaziva sve to. 
Ko je to uradio?

Babiž Živko - ftismo spremni za diskusije, nepripremlje- 
no je. Efikasno da -tražimo odgovornost.

Grbić Milan - Treba postaviti stručnjake na svoja mjesta.
Romčević Vlado - Tražim da koraisija nadje krivca.
Stanković Duško - Dinaraiku je Sabor uevojio. Predložio 

bih da promjenimo lokaciju. Da pokušamo pa da uštedimo sredstva.
Pail Ivica - Nisam za stručnu komisiju.
Verera Ahmet - Mi mo laici, teško se snaći. udlaganje 

je vrlo opasno. Imarao arguraente za svaki grijedlog, da se odlu- 
cimo. Postoji stara komisija, stručn^ sluzbe nek daju mišljenje.

Ba.irić Enver - na "Kupusištu" je situacija čista, udalje- 
no j e samo 2oo пп

Jednoglasno je usvojen zaključak: da Komisija za praće- 
nje samođoprinosa ispita opravdanost ranije lokacije kao i mogu- 
ćnost nove. Komisija se proširuje odbornicima: Begović Suljom, 
Stanković Duškora i Ivanić Jovora. Komisija treba da da odgovore 
na otvorena pitanja, da se viđi zašto je ko kriv, đa se rasčis- 
ti pitanje lokacije. Sekretar se ovlašćuje da uskladi službe 
i da se da mišljenje o svemu.



Zatim $e 'prešlo na razmatranje prijedloga rebalansa.
Pepinovic Drago - Daju se sredstva za kaljaMe peci, tra- 

ži da se taj milion dinara da školi u Piskavici za izgradnju klo- 
zeta i vode.

Homcevic Vlado - Kaljaije peci su za fiskulturnu salu u 
OŠ "Milan Radman^.

Ljčina Radmila - je za prijedlog rebalansa.
D.jankic Pikret - je protiv prijedloga, T>ep*non'c
*H * * * * & l- kj egova škola ved dobija 1,5 milion za dre- 

naau, ako to nije važnije od klozeta i vode, nek se te pare isko- 
riste. n

Jednoglasno je primljena znaju (informacija o realizaci- 
ji sredstava mjesnog samodoprinosa.

Vecinom glasova usvojen je rebalaas kako je predloženo 
u informaciji.

Po 3 i 4 tačci na prijeđlog predsjedavajučeg Djuran vla- 
de, zbog pevezanosti materije raspravlja se zajedno.

Hrnjez Rddovan - Založio se ®a efikasnijo^ kontrold. SO 
nema disknecione ocj ene pri izdavanju dozvola za oxtvaranje pri- 
vatnih radnji. i'reba poduzeti akciju preko poslanika za izmjenu 
postoječih propisa. Lociranje zanatskih radnji treba da je nam- 
jensko. '1‘reba pooštriti kriterije za vodjenje ugostiteljske rad- 
nje, kurs sanitarnog nimimuma. Poreska politika je važan faktor. 
bada primjenjujerao grupni pregled (tfi$e inspekcija istovremeno) 
kontrola je kvalitetnija.

Inspekcije su izvršile 854 pregleda, donijeto je Зо8 
rješenja. U privatnom ugositeljstvu nema rađnje bez nedostataka. 
JNajčešči nedostatci su neprijavljena radna snaga i nedovoljne hi- 
gijenske mjere. Ločne kontrole su bolje. 18 ugositeljskih radnji 
je zatvoreno zbog vode. Klanje stoke je veliki problem, velika 
je mogučnost zaraze. ftema u radu može pomoči društvena kontrola 
SSRN, SUP, gradjani. Klaonica neda privatnicima da kolju u nje- 
nim prostorijama. U privatnika ima dosta neprijavljenih radnika. 
Održano je savjetovanje sa privatnicima, đaj je prijedlog Komo- 
ri da upozna poslodavca sa propisima. Kad je organizovan seminar 
za privatnike niko se nije javio. Treba ih zakonski tjerati. fre- 
ba primjenjivati jednake^kriterije prema društvenom sektoru iv 
privatnicima. Gradska tržnica nije uskladila propise, nema trži- 
šni red. bespravni rad po ku~ama - izvršili smo 64 kontrole, 34 
prijave, 18 se^samo javilo poslije kontrole. Po propisima auto- 
prevozom se može baviti samo onaj kome je to glavno zanimanje.
Ako nisu zadovoljene potrebe SO može to cegulisati kao dopunski 
rad. l'rebalo bi donijeti ođluku o dopunskom radu. Kod republičke 
skupštine treba pokrenuti inicijativu za đenošenje Zakona o kori- 
štenju, kopanju pjeska i šljunka.

Inspekcije su prezauzete, radimo na 3 opštine, imamo slu- 
čaj da za 2 inspekcije imamo jednog inepekratora, koji opejb radi 
za 3 opštine. ha gradilištu f,Celulozen radi Зо izvodjača, jedan 
bi inspektor stalno trebao da je tamo. Treba rješiti brojno stanje
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inspekcija kao i pit’anje oprmme i licnih dohodaka. l'ie možemo vr- 
siti medjuopštinsku saradnju uz ove uslove.

Kagl.jevic Мјгко - diskusija u prilogu.
čuliat Mjroslav - Novi metod rada inspekcija - grupni 

obilazak efikasan jeCnaročito) u privatnom i u društvenom sekto- 
ru. Zaključke treba prihvatiti s tim da ве dopune kaznene sank- 
cije, uskladiti, jednako tretirgti dba isektora). K<d privatnik 
otvara radnju tražiti da pfosl^e imaju estetski izgled, oneraogu- 
citi rad u lošim prostorijama. Kad neko bude kažnjen više puta 
po istoj stvari oduzeti mu dozvolu. ‘-L'reba izvršiti reviziju po- 
reza privatnog sektora. SO bi trebala da donese plan i vrste ob- 
jekata na pojedinim mjestima, da odredi lokacije. Odluke SO ne 
primjenju^u se u privatnora sektoru. Od privatnih ugostitelja 
treba traziti znanje, sad se lako pdlažu ispiti.

*

Fail Ivica - Velf&o bih da sam čuo o 115 kamiona, šta 
smo poduzeii, nije dovoljno samo konstatovati. Zaključke obja- 
viti n štampi. Do raarta da se podnese račun koliko se postiglo. 
Sumnjam u zakone i propise. Šta su з inspekcijaV Šta mogu 
drugi xx£x±žk± raditi kad ne može služba. U inspekcijama ima tra- 
ča, da ne budu torokuše, da ne govore gradjanima ko ih je prijavio. 
Gradjevinska inspekcija nekome odobrava nekome ne. Treba biti 
principijalan. Službe se izmedju sebe moraju nači. Za šljunak bi 
rekao kopajte ljudi nema zakona. Za inspektore uvesti radno vri- 
jeme po potrebi. Odrediti šta je djelokrug insoekcija, da se zna.

Ivanič Jovo - Samo sanitarna inspekcija ima zakone, osta- 
le nera^ju đorecene zakonske propise. Kritički bih se osvrnuo na 
saradnju inspekcija i mjesnih zajednica. Pet puta im kažem nešto, 
a oni 5 puta pita^u gdje. DoxvoljKno je reči adresu. Za svinjce 
ili sve porušiti ili svima đozvoliti da grade. Inspektori govore 
ljudima HTuzio te Jovo’*.

Hrn.iez Radovan - nije na dnevnom redu diskuiija Paila 
i Ivaniča.

Kajkut Djuradj - Ka selii imamo privatnike zelenaše imaju 
ciglane, cirkulare, ne plačaju porez. U Piskavici ima 8 traktora,
13 mlinova, ttcjge i kantari su neispravni, 15 cirkulara, bušilice,
sve to nije prijavljeno, i ne pla4a porez, dok zeraljoradnik plača
porez. U токи se šverca alkohoiom. Privatnici perdnose lažne izv- 
ještaje. Slaba je saradnja s^mjesnim uredima i poreskim izvršite- 
ljima. Cesto puta se čuje tužio te odbornik za ovo za ono.

Pamičar Lazo - Privatnici mogu sv$ ,više rade; imaju ma- 
šina. Gradimo put u ^ginom Selu preduzeče nam traži mnogo para 
za prevoz, privatnik je jeftiniji. Imamo 5 mlinova privatnih. Sve 
je u privatnom sektorur tome smo mijkrivi.

Tatič Stanko - Veliki je problem pitanje pijače vode u 
Selima, pije se zagadjena voda. Više pišemo nego radimo.

Hrn.iez Radovan - Za kamione sve je rečeno, izlaz je do-
punski rad. Za optužbe,-da mi se sve kaže da mogu poduzeti mjere.



Bilo je slučajeva kdd optužbe nisam mogao dokazati jer 
nisam došao do materijalne istine. Malo je inspektora*

Ivanic Jove - Stanje je drukcije, ne da prebacimo na Jovu. 
Saradnja s mjesnim urediraa ne štima, treba je ostvariti, Što se 
tiče radnog vreraena privatnih kafana tu je SUP, da kontroliše*

Babič Živko - Zaključak pod C* điskreciona ocjena nosi 
probleme, treba o.jjektivizirati to pravo, Da ispustimo diskre- 
cionu ocjenu a uvedemo odluku o lociranju radnji, uz dobru pore- 
sku politiku, bila bi to dva jaka instrumenta za regulaciju. In- 
formaciju treba predaditi i preradjenu iznijeti pred zborove bi- 
rača. Vidjeti šta gradjani mogu m^aditi, prilagoditi materijal. 
Izbaciti sve što ukazuje na nemoč i što destimuliše.

Рлигап Vlado - u privatnom sektoru javljaju se ljudske 
slabosti, nepravilnosti. hedovoljni su propisi i sredstva. Mo- 
lio bih da se predje na zaključke.

Zaključci su usvojeni jednoglasno.
Po tačci - Prijedlog zaključaka o stanju i potrebnim 

mjerama u oblasti privrede izvjestioc je Homčevič Vlado.
Fajl Ivica - pređlaže da se na s’trani 7 stav 2 zaključka 

uskladi sa vec usvojenim zaključcima.
Babič Žjvko - Rast dohodaka vezati za produktivnost rada.
Jedno'glasno je usvojeno:
1. zaključci o stanju i potrebnim rajerama u oblasti priv- 

rede,
2. da koraisija i Zavod za društveni razvoj podnesu SO-e 

izvještaj a februaru ili martu o kretanju privrede, 
da se vidi šta se učinilo na realizaciji zaključaka,

3. zađužuje se Sekretar SO da kooridii ra rad službi i rad- 
nih organizacija na sprovodjenju zakljucaka,

4. ovlaščugu se Djuran Viado, Homčevič Vlado i 6 Zivko 
da formlraju dopune zaključaka.

po 6. tačci - Prijedlog odluke o odredjivanju područja 
osnovnih škola.

Verem Ahraet - ima li posljedica za nastavnike i učenike?
Zaključci su usvojeni ve'inom glasova.
Po tač. 7 - Prije’dlog zaključaka o davanju saglasnosti 

na prenos prava osnivača ^edicinske, Poljoprivredne, Učiteljske 
i Upravne škole u Banjaluci sa SRBiH na opštinu Banjaluka*

Zaključci su jednoglasno usvojeni.
Po 8. tačci - ova tačka je skinuta s dnevnog reda.
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Ро 9. tačci, Informacija o problemima smjegtaja i opreme 

mjesnih ureda izv.jestilac Gnjatija Runjo*
Jednoglasno je usvojena;
1# da predložene mjere treba poduzeti,
2. da se kroz rebalans pokuša iznadji mogu6nost dođjele 

62.8oo,oo din. za opremu mjesnih ureda, a ako se ne 
nadje, onda rješavati po prioritetu.

Sjeđnica je završila u 15»Зо eati.

Zapisnicar: 
Alagic Ibro

fefi&SJEDAVAJUĆI:


